
Zajednica oyiti,na Crne Gore
'uqanlgasarcK

ZAPISNIK
sa 51. sjednice Upravnog odbora Zajednice op5tina Crne Gore

Sjednica je odrZana u sjediStu Zajednice opitina Crne Gore 21. februara 2025. godine sa
potetkom u 11.00 h-

Sjednici prisustvuju:

1.. Rado$ Zugi6, Opitina Zabljak, predsjednik Upravnog odbor4
2. Petar Smolovi6, Opltina Bijelo Polje, ilan,
3. Sanel Bali6, Op5tina Gusinle, dlan,
4. Mihailo Asanovi6, Op5tina Zeta, ilan,
5. Petko Baki6, OpStina KolaSin, dlan,
6. Samir Agovi6, Opitina Petnlic4 dlan,
7. Slobodan Delii, Opitina PluZine, dlan,
B. Miloi tuki6, OpStina Andrijevica, zamjena 6lana,
9. Milosava Paunovid, Opitina Berane, zamjena ilana,
10. Senka Marojevi6, Op5tina Danilovgrad, zamiena dlana,
11. Goran Palevi6, Op5tina Moikovac, zamjena dlana,
12. Mila Kovadevii, OpStina Pljevlja, zamjena dlana,
13. Smajo Muri6, Op5tina RoZaje, zamjena dlana,
14. Ivona Petrovi6, OpStina Tiva! zamjena dlana,
15. Fisnik Dokai, OpStina Tuzi, zamjena Elana,
16. Naser Resulbegovi6 , OpStina Ulcini, zamjena ilana,
17. Nenad Dortlevid, Op5tina Herceg Novi, zamiena 6lana,
18. Vuk Latkovi6, Prijestonica Cetinje, zamjena Elana.

Na sjednici su, u ime Sekretarijata Zajednice op5tina, prisustvovali: Mi5ela
Manojlovi6, Generalna sekretarka; BlaZenka Dabanovid, Pomoinica Generalne
sekretarake za sistem lokalne samouprave; Milica Radojidi6, Pomoinica Generalne
sekretarke za oblast medunarodne saradnje i evropskih integracija i Marko Mihailovi6,
rukovodilac za oblast poljoprivrede, turizma, energetike, preduzetniStva, , pravne i opSte

poslove, u svoistvu zapisnitara. Sjednici su u ime Ministarstva iavne uprave prisustvovali:
Ministar Mara5 Dukaj, v.d. generalne direktorice Ministarstva javne uprave Nina BlaZi6.

Sjednici su u ime Delegacije EU u Crnoj Gori prisusFovali: programski menadZer
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Delegacije EU u Crnoj Gori Orlando Fusco iekspert za EU fondove i politike Kre5imir
Ivandi6.

Predsjednik Upravnog odbora konstatuje da je od ukupno 25 tlanova prisutno 18 tlanova
i zamjenika ilanova, te da postoje uslovi za rad i odluiivan.ie.

Za sjednicu je predloZen sledeai

DNEVNI RT'D

Usvajanje Zapisnika sa 49. sjednice Upravnog odbora
Usvajanje Zapisnika sa 50. elektronske sjednice Upravnog odbora
IzjaSnjenje o Predlogu zakona o lokalnoj samoupravi
Predlog odluke o izboru dlana i zamjene ilana Delegacije Crne Gore u Kongresu
lokalnih i regionalnih vlasti Savjeta Evrope.
Razno

U skladu sa zahtjevima ilanova Upravnog odbora sa predhodnth sjednica, sjednici po
pozivu prisustvuje i Ministar javne uprave Marai Dukal.
Rado5 Zugi6, predsjednik Upravnog odbora se u ime svih ilanova odbora, zahvalio
ministru Dukaju na odzivu i spremnosti da saslu5a lzazove lokalnih samouprava.
Takoale se zahvalio i predstavnicima Delegacije EU u Crnoj Gori, gospodinu 0rlandu
Fuscu, programskom menadZeru i gospodinu Kre5imiru lvanii6u, ekspertu za EU
fondove i politike, na iskazanom interesovaniu za prisustvo danainjoj sjednici, kao i na
velikol podrici Zajednici opStina od strane Delegacije EU u Crnoj Gori.

Imajuii u vidu da ministar Dukaj ima samo sat vremena koji je mogao posvetiti danainjoj
siednici, Predsjednik Upravnog odbora je predloZio da se izmjeni redosled tadaka u
predloZenom dnevnom redu i da se kao prva taika razmatra Iz.iaSnjenle o Predlogu
zakona o lokalnoi samoupravi, a da se nakon toga razmatraju tatke 1,2,4 i 5.

Dat je predlog na glasanje.

Upravni odborje jednoglasno usvojio predlog Rado3a 2ugi6a da le prva taEka dnevnog reda
Izjainjenie o Predlogu zakona o lokalnoi samouprau i usvojen je slededi
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Rado5 2ugi6, predsjednik Upravnog odbora, je obavijestio Upravni odbor da su
novoizabrani predsjednik Opltine Berane Dole l,utovac i predsjednik Opitine Budva
Nikola Jovanovii po osnovu funkcije novi ilanovi Upravnog odbora. PoZelio im je
dobrodoSlicu i uspjeian rad u ostvarivanju zajedniikih ciljeva
Konstatovano je da prestaje ilanstvo po funkciji BoZu Premoviiu bivsem predsjedniku
Op5tine Berane i Milu BoZovi6u biv5em predsjedniku Opitine Budva.



DNEVNI RED

1. IzjaSnjenje o Predlogu zakona o lokalnoj samoupravi;
2. Usvajanje Zapisnika sa 49. sjednice Upravnog odbora;
3. Usvajanje Zapisnika sa 50. elektronske sjednice Upravnog odbora;
4. Predlog odluke o izboru dlana i zamjene tlana Delegacije Crne Gore u Kongresu

lokalnih i regionalnih vlasti Savjeta Evrope;
5. Razno.

Tadka 1. Iziainienje o Predlogu zakona o lokalnoj samoupravi.

MaraS Dukaj, Ministar ia\.ne uprave je ukazao da pomenuti kolektivni nije bio u skladu sa
Zakonom o lokalnoj samoupravi. Stava ie da se predsjednik OpStine mora birati
neposredno, jer to omogu6uje puni legitimitet u vr5eniu funkcije. Apelovao je na sve
tlanove Upravnog odbora Zajednice opltina da svoiim autoritetom lobiraju kod potitiikih
lidera i poslanika u cilju reforme izbornog zakonodavstva.

Rado5 Zugi6, Predsjednik Upravnog odbora dao je rijed Ministru Mara5u Dukaju.

Mara5 Dukai, Ministar jarme uprave se zahvalio na pozivu da prisusWuje siednici
Upravnog odbora Zajednice opStina. Istakao je da je Ministarstvo iavne uprave samo
iniciralo donoienje novog zakona o lokalnoj samoupravi. Iznio je stav da ie sistem uprave
u Crnoj Gori najvi5e centralizovan od svih zemalja u regionu. Ukazao je da je
decentralizacija vlasti kljuian stub demokratije. Smatra da jedinice lokalne samouprave
treba da preuzmu vi3e ingerencija, prevashodno zbog interesa graclana. Obavijestio je
Upravni odbor da |e Ministarstvo Javne uprave uradilo analizu sistema lokalne
samouprave koja je pokazala velike nedostatke i pravce reforme.

Rados Zugi6, oworio je diskusiju po ovoj taiki.

Smolovi6 Petar, flan ukazao ie da .jedinice lokalne samouprave moraju biti aktivni
sudionik u izradi svakog zakona kojim se reguliie status, nadleZnosti i funkcionisanje
jedinica lokalne samouprave, pogotovo kada se radi o Zakonu o lokalnoj samoupravi.
Istakao .je da se Vlada Crne Gore samo deklarativno zalai,e za decentralizaciju driavnog
aparata, dok u praksi imamo centralizaciju. Podsjetio je prisutne na Granski kolektivni
ugovor za stambeno-komunalnu djelatnosti, koji je donijet od prethodne Vlade. Ukazao

ie na negativne posledice tog akta i koje je finansijske probleme izazvao komunalnim
preduze6ima u svim opitinama.
Ukazao je na tinjenicu da je plata predsjednika OpStine u rangu sa zamjenikom Sefa

kabineta Vlade. Smatra da zarada predsjednika Op5tine treba da bude u rangu sa

zaradama ministara i poslanika u Skupitini Crne Gore zbog mnogobrojnih nadleZnosti,
obaveza i velike odgovornosti koje nosi funkcija predsjednika Op5tine. Smatra da se
predloZenim zakonskim rjeSeniem odustalo od neposrednog izbora preds.iednika
jedinice lokalne samouprave. Ukazao je na potrebu donoienja zakonskog rjeienja koje
ie omogu6iti da se svi izbori odrZe u jednom danu.
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Samir Agovi( ilan zahvalio se predsjedniku Upravnog odbora RadoSu Zugi6u i Generalnoi
sekretarki MiSeli Manojlovii na organizaciji sjednice Upravnog odbora Zajednice opStina
uz prisustvo predstavnika Ministarswa iavne uprave i Delegacije Eu u Crnoi Gori. Ukazao
je na vi5e problema u pogledu funkcionisanja lokalne samoprave. Istakao je da se u
Skup5tini Crne Gore usvaiaju planovi i projekti koie sprovode jedinice lokalne
samouprave, a da prethodno nijesu konsultovanr:. Smatra da je to poniZenje za jedinice
lokalne samouprave, a i za lokalno stanovniSwo. Istakao je problem definisanja opitinske
imovine, jer zakonsko rjeienje ne odraZava javni interes. Istakao je potrebu da se
sredstva iz Egalizacionog fonda dodjeljuju op5tinama po stepenu nerazviienosti, ukoliko
ielimo ravnomjerni razvoj" Istakao je primjer uspjesne saradnje sa ministastvima
poljoprivrede i finansija i da bi takvu praksu trebala primijeniti i ostala ministarswa.

Mara5 Dukaj, Ministar javne uprave je predlolio organizaciju panela, u kojem bi
uiestvovali predstavnici ministarstava koji su znatajni za lokalnu samoupravu,
predstavnici lokalnih samouprava, nevladine organizacije i mediji. Istakao ie da bi svrha
takvog panela bila da se zajedniiki sagledaju problemi i da se ide u rjeiavanje istih.

RadoS Zugid, je ukazao da u cilju uspostavljanja decentralizacije vlasti treba uspostaviti
zaiedniike saviete u dijem bi sastavu bili predstavnici drZavne i lokalne vlasti. Smatra da
bi takav zaiednidki saviet uspostavio kontrolne mehanizme rada drZavnih organa na
teritoriji jedinice lokalne samouprave, a sve u cilju unapreclenja kvaliteta Zivota lokalnog
stanovniStva.

Slobodan Deli6, je istakao da je Zakon o lokalnoj samoupravi od Zivotnog znadaja za sve
jedinice lokalne samouprave. Smatra, da su ovim Predlogom zakona data ovlaSienia Vladi
da smijene predsjednika opitine u sluiajevima kada to nije u nadleZnosti Vlade.
PredloZeno zakonsko rjeSenje ukazuje na problem neuskladenosti zakona i problem
finansiranja jedinica lokalne samouprave. Ukazao je da postoji tendencija ukidanja
prihoda op5tinama, dok se istovremeno nameiu novi tro5kovi. Iznio je potrebu da se
zakonom precizno riieSi naiin i metodologiia izbora predstavnika u mjesnim
zajednicama.

MiSela Manojlovii, Generalna sekretarka se zahvalila Nini BlaZi6 na konstruktivnoj
saradnli u pripremi Predloga zakona o lokalnoj samoupravi i Analizi funkcionisanja
lokalne samouprave. Istakla le da predloZeni zakon o lokalnoj samoupravi uretluje sludaj
kada centralne vlasti povrijede pravo opStina ili ne postupe po incijativi opstina.
Tada ministarswo koje je izvr5ilo povredu saEinjava izvjestaj Vladi, koja, bez odlaganja
donosi zakliudak da se otklone nepravilnosti. Takode se daju mogu6nost predstavniku
op5tine, odnosno Zajednice op5tina da prisustvuje sjednici Vlade Crne Gore na kojoj se
raspravlja o toj informaciji. Predlogom zakona predviileno da ako opStina ne obavlja
poslove iz svoje nadleZnosti ,Vlada angaiuje Evaluatora koji te utvrditi uzroke i predloZiti
mjere. Ukazala je da je najdeSii slutaj da op5tine ne vrii poslove iz svoje nadleZnosti zbog
mjera centralne vlasti u tijem donoSenju opStine nijesu uieswovale i koje izazivaju Stetne
posledice, te da ie sva ova rjeSenia doprinijeti da se utvrde pravi uzroci problema sa
kojima se suoiavaju opStine i njihovom efikasnijem otklanjanju.
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Zakliudak

I lc'.r i a ca +alzct IzirXniania nr Dra lno zelznne n lnlralnni carrnrrn

ZaduZuie se Selcetariiat Zaiednice da navedeni tekst dostavi Ministarstvu Lavne
uDrave-

Prelazi se na drugu taiku dnevnog reda.

Tadka 2. Usvajanie Zapisnika sa 49. sjednice Upravnog odbora.

Rados Zugi6, je obavijestio prisutne da je Sekretarijat Zajednice prilikom pripreme
zapisnika sa 49. siednice, na strani 5, u okviru 4. taike dnevnog reda, nakon izlagania
Generalne sekretarke o zakonskim ovlas6en,ima i odgovornostima glavnog
administratora i sekretara skupstine, propustio da konstatuie da ie Stevan Kati6
prihvatio izni.jete argumente i odustao od predloga o promieni statusa Glavnog
administratora kao lokalnog funkcionera. Zapisni[ dakle, treba dopuniti navedenom
konstatacijom a u zakljufku Upravnog odbora po ovom pitanju u stavu 1, poslije riiedi
,,Herceg Novi" staviti zarez i dodati rijeii: ,,izuzev diiela koii se odnosi na glavnog
administratora".

Za Predlo da menadier dobiie status drZarrnos funkcionera 1 plas ie bio ZA. 5

i10

lokalnos funkcionera.

iZa ne
U

rnl e

opStine izgubi status lokalnog funkcionera '

zapisnik sa 49. sjednice Upravnog odbora zajednice opstina crne Gore usvojen ie sa 16

glasova ZA, bez glasova PROTIV i UZDRZAN.
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,- Upravni odbor je potom donio

Nenad Dordevi6, zamjenik dlana obrazloZio ie stav OpStine Herceg Novi po pitanju uslova

za Glavnog administratora opStine. U ime 0pstine Herceg Novi predlozio je Upravnom
odboru Zaiednice op5tina da menadZer op5tine dobije status lokalnog funkcionera , a
sekretar SkupStine opitine izgubi status lokalnog funkcionera.

RadoS Zugi6, je dao na glasanje predloge Op5tine Hrerceg Novi'



Prelazi se na tredu tadku dnevnog reda

Tadka 3. Usvajanje Zapisnika sa 50. elektronske sjednice Upravnog odbora.

Nije bilo diskusije po ovoj tatki.

F Zapisnik sa 50. elektronske siednice Upravnog odbora Zajednice opitina Crne Gore
usvojen je sa 15 glasova ZA, bez glasova PROTM UZDRZAN.

Prelazi se na ietvrtu tadku dnevnog reda.

Tadka 4. Predlog odluke o izboru ana i zamjene dlana Delegacije Crne Gore u Kongresu
lokalnih i regionalnih vlasti Savjeta Ewope.

Radoi Zugi( le upoznao Upravni odbor sa potrebom da se izaberu ilan i zamiena dlana
Delegacije Crne Gore u Kongresu lokalnih i regionalnih vlasti Savjeta Evrope. Podsjetio je
prisutne da je Upravni odbor Zajednice op5tina 0dlukom od 25. januara 2024. godine
imenovao dr Oliveru lnjac za dlanicu Delegacije Crne Gore u Kongresu lokalnih i
regionalnih vlasti Savjeta Evrope koja viSe ne obavlja i da je Glavni grad predloiio da se,

umjesto dr, Olivere Injac, do isteka mandata (01. januar 2026. godine) imenuje dr Jelena
Borovinii-Bojovi6, predsjednica Skupitine Glavnog grada, dosada5nja zamjenica dlana
iste delegacije.

Glavni grad je predloZio Vidu Ivanovii, predsjednicu Skup5tine opStine Berane, za
zamjenicu dlana umjesto dosadaSnje zamjenice dr Jelene Borovinii Bojovi6.
Ukazao je na kriterijum iz tlana 2 Povelje Kongresa lokalnih i regionalnih vlasti da
delegaciju mora iiniti najmanje 3oo/o Zena, kao i na dosada5nju praksu Zajednice op5tina
da jedinica lokalne samouprave, na diji je predlog izabran ilan delegacije, predlaZe drugog
kandidata umiesto onoga kome je otpao osnov izbora priie isteka mandata delegacije.

Nije bilo diskusije po ovoj taiki dnevnog reda pa je predsjednik Upravnog odbora dao na
glasanie Predlog Odluke o izboru ilana i zamjenika dlana Delegacije Crne Gore u Kongresu
lokalnih i regionalnih vlasti Savjeta Evrope.
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odluke o izboru Ielene Borovinii Bojovi6 za ilana i Vidu Ivanovii za zamienicu dlana
Delegaciie Crne Gore u Kongresu lokalnih i regionalnih vlasti Savieta Ewope.
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Prelazi se na petu taiku dnevnog reda.

TaEka 5. Razno.

Predsjednik Rado5 Zugi6 je upoznao Upravni odbor da Opitina Zabljak planira izgradnju
trga sa svim prate6im sadrZaiima. Istakao je vaZnost tog projekta kao i potrebu da se
ispune uslovi i sprovede procedura u skladu sa zakonima. Ukazao je na potrebu, da ako
opstine imaju iskustva u istim ili slidnim projektima izadu u susret Opstini Zabl)ak i
pomognu kako bi se cijeli projekat realizovao na legalan naEin.
Samir Agovi( dlan je podijelio sa prisutnima problem naplate poreza na nelegalne objekte
koii se nalaze na op5tinskom zemliiStu. Ukazao je da godinama op5tina Petnjica ne
napla6uje porez u takvim sludajevima, pa je zamolio ilanove Upravnog odbora ukoliko su
imali iste ili slidne sluEajeve ukaZu na koji natin je to rijSeno u skladu sa zakonom.

Sjednica je zavr5ena u 12.45 h.

Broi:}?- LS /25
Podgorica,S, 5.2025. godine

GENERALNA SEKRETARKA
Miiela Manojlouii

PREDSIEDNIK UPRAVNOG ODBO RA

Zapisnik satinio: Marko Mihailovi6
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